



*Biographical note: Toni Gravelle*

Toni Gravelle was appointed Chief of the Financial Markets Department (FMD), effective 19 May 2015. In this capacity, he is responsible for policy formulation and execution of the Bank's financial market activities as they relate to monetary policy implementation and financial system liquidity. Mr. Gravelle also oversees domestic debt and foreign reserve operations on behalf of the Government of Canada. These activities—along with a range of research, analysis and policy advice related to domestic and international financial markets—contribute to the Bank's monetary policy mandate and its role in the promotion of financial system stability and efficiency.

Mr. Gravelle returned to the Bank at the time of his appointment following a secondment to the Department of Finance where he was General Director, Financial Sector Policy Branch. He first joined the Bank in 1996 as an analyst and went on to hold various positions within FMD, including Assistant Director. In 2008, he was appointed Deputy Chief of the Financial Stability Department, a position he held until he was seconded to Finance in 2013.

Mr. Gravelle brings to his current role deep expertise in financial stability and markets, as well as a record of contributions to international financial reform. In addition to his extensive experience in financial sector policy and research at the Bank, he was an economist at the International Monetary Fund (IMF) from 2002 to 2005, participating in the financial system stability assessments of France and Senegal and contributing to the IMF's semi-annual Global Financial Stability Report.

Mr. Gravelle was born in North Bay, Ontario, and holds a Ph.D. in Economics from Western University.



*Notice biographique : Toni Gravelle*

Toni Gravelle est devenu chef du département des Marchés financiers le 19 mai 2015. À ce titre, il est chargé de la formulation des politiques concernant les activités de la Banque relatives aux marchés financiers et de l'exécution de celles-ci lorsqu'elles touchent la conduite de la politique monétaire et la liquidité du système financier. M. Gravelle est aussi chargé de la gestion des emprunts sur le marché intérieur et des réserves de change pour le compte du gouvernement du Canada. Ces activités, de même qu'un éventail de recherches, d'analyses et de conseils stratégiques ayant trait aux marchés financiers nationaux et internationaux, contribuent à la réalisation du mandat de l'institution en matière de politique monétaire et au rôle qu'elle joue dans la promotion de la stabilité et de l'efficacité du système financier.

M. Gravelle est revenu à la Banque, au moment de sa nomination, après un détachement au ministère de Finances, où il était directeur général, Direction de la politique du secteur financier. Il est entré à la Banque en 1996 comme analyste et a assumé diverses fonctions au sein des Marchés financiers, dont celle de directeur adjoint. En 2008, il a été nommé sous-chef du département de la Stabilité financière, poste qu'il a occupé jusqu'à ce qu'il soit détaché auprès du ministère des Finances, en 2013.

Dans le cadre de ses fonctions, M. Gravelle, qui a contribué à la réforme du système financier international, met à profit l'expertise considérable qu'il a acquise dans le domaine de la stabilité financière et des marchés financiers. En plus de sa vaste expérience en matière de recherche et de politique dans le secteur financier, accumulée à la Banque, il a occupé, de 2002 à 2005, un poste d'économiste au Fonds monétaire international (FMI) et a alors participé à l'évaluation de la stabilité des systèmes financiers de la France et du Sénégal et contribué au *Global Financial Stability Report*, publication semestrielle du FMI.

Natif de North Bay, en Ontario, M. Gravelle est titulaire d'un doctorat en économie de l'Université Western.